
né stretnutie a rozhodli ste 
sa riešiť otázku znečisťova-
nia nášho životného pro-
stredia, našej prírody?

P.S.: Po rokoch pôsobenia vo 
funkcii starostu obce a pri 
plnení úloh a snahe dosi-
ahnuť v otázkach životného 
prostredia pokrok, mi bolo 
zjavné, že väčšina občanov 
si v tejto oblasti povinnosti 
plniť nebude. A práve pre-
to je už konečne potrebné 
povedať tým, ktorí  nedo-
držiavajú zákonné normy, 
dosť a ísť vpred aj v tejto 
oblasti.

Z obsahu:
- anketa o budúcnosti 
športu v Klenovci

- problémy s komunál-
nym odpadom

- pravidelné rubriky
- záverečný účet obce 
za rok 2006

- futbalové trávniky 
opäť ožívajú

Dňa 22. marca sa v Skoru-
šine uskutočnilo pracov-
né stretnutie predstaviteľov 
obce a športových funkcio-
nárov, ktorí pôsobia najmä 
v oblasti futbalu a bedmin-
tonu, s miestnymi podnika-
teľmi. Bolo to prvé stretnutie 
tohto druhu a s iniciatívou 
na jeho uskutočnenie vyšli 
predstavitelia obce na zákla-
de ešte januárového stret-
nutia výboru TJ Družstevník 
Klenovec so starostom obce 
JUDr. Pavlom Struhárom a 
zástupkyňou starostu Mgr. 
Blaženou Hruškovou, kde 
sa rokovalo nielen o dote-
rajšej činnosti, ale aj o per-
spektívach futbalu a športu 
v Klenovci. Z diskusie vyply-
nulo, že športové aktivity 
v našej obci finančne pod-
poruje obec, čo v nemalej 
miere zaťažuje jej rozpočet 
a sami športoví funkcionári 
konštatovali, že chýbajú tiež 
dobrovoľníci, ktorí by doká-
zali svojimi schopnosťami a 
aktivitami podporiť a doplniť 
výbor telovýchovnej jednoty.
Na základe tejto situácie sa 

Najpopulárnejšiemu športu sa veľmi nedarí - futbalisti pravi-
delne bojujú o záchranu v V. lige

projekty na čerpanie fondov 
z Európskej únie a to až do 
roku 2013 a práve tento čas 
treba využiť a dobre sa pri-
praviť.
A preto, že sme boli zve-

daví, ako vnímajú šport a 
športové aktivity v našej 
obci účastníci tohto pracov-
ného stretnutia, opýtali sme 
sa niektorých zúčastnených, 
ako hodnotia šport v Klenov-
ci, ako môžu nášmu špor-
tu pomôcť a ako vidia jeho 
budúcnosť. Tu sú ich odpo-
vede.

Prečo také opatrenia  . . .

konalo aj pracovné stretnu-
tie v Skorušine.
V úvode rokovania staros-

ta obce JUDr. Pavel Struhár 
poďakoval prítomným za to, 
že prijali pozvanie na toto 
podujatie, ale aj za doteraj-
šiu podporu športových, či 
kultúrnych aktivít v našej 
obci. Zdôraznil, že obec má 
naďalej záujem o udržanie 

športu, aj keď to v rozpoč-
te predstavuje viac ako 600 
tisíc korún. A práve pre-
to, hľadá aj ďalšie spôsoby, 
ako ďalej  zabezpečovať tú-
to činnosť. V diskusii prí-
tomní vyjadrili svoje názory 
a zdôraznili, že na zacho-
vanie a ďalšie smerovanie 
športu je dôležité práve toto 
obdobie, kedy sa pripravujú 

Ako ďalej, klenovský šport

Možno sa pravidelní čitate-
lia Klenovských novín ešte 
pamätajú na literárnu ukáž-
ku Mimozemšťan od Miloša 
Trnavského, ktorú sme uve-
rejnili v júnovom čísle nášho 
mesačníka v roku 2005. Pre 
tých, ktorí si nespomínajú, 
priblížim, že mladý autor, 
vtedy ôsmak základnej ško-
ly, v nej opisoval „malé, 
farebné, zapáchajúce kopce, 
ktoré sú nielen popri ceste 
do Pavlínky, ale aj v iných 
častiach Klenovca.“ Ústami 
mimozemšťanov nám dospe-
lým vtedy položil niekoľko 
zaujímavých otázok. Pre ilu-
stráciu ich uvediem. „Vám 

ľuďom tie zapáchajúce kop-
ce nevadia? Kedy ich zlikvi-
dujete? Škodia prírode? Sú 
ľudia za takéto činy tresta-
ní? Kto sa vo vašej obci o 
farebné kopce zaujíma?“ 
Prešli skoro dva roky a tie-

to „malé, farebné, zapácha-
júce kopce“, ktoré môžeme 
nazvať aj pravým menom 
– nepovolené skládky odpa-
du, čiže smetiská,  naďalej 
„dopĺňajú“ našu inak pek-
nú a návštevníkmi obce aj 
obdivovanú prírodu. A to 
len preto, že tam, kde majú 
deti oči otvorené, my dospe-
lí ich radi zatvárame. Inak 
by sme vo vlastnom záujme 

nehyzdili to, čo nám príroda 
dáva, inak by sme nespaľo-
vali večer čo večer zdraviu 
škodlivý odpad, mysliac si, 
že škodí len susedovi a mňa 
sa to netýka.
Práve preto, že sa nás to 

týka a  práve preto, že sme 
všetci za tento stav zodpo-
vední, zvolal starosta obce 
JUDr. Pavel Struhár roko-
vanie, ktorého cieľom bolo 
tento nepriaznivý stav v obci 
zmeniť. Na jeho zámer a 
očakávania sme sa ho preto 
opýtali.
KN: Môžete nám povedať, 
čo vás práve teraz viedlo k 
tomu, že ste zvolali pracov-

(dokončenie na 2.strane)

(dokončenie na 3.strane)



*22. marca sa v Skoruši-
ne uskutočnilo pracovné 
stretnutie za účelom po-
moci miestnych podnika-
teľov pri rozvoji športových 
aktivít v obci.

*26. marca sa starosta ob-
ce stretol v Banskej Bystri-
ci s generálnym riaditeľom 
Správy ciest Banskobys-
trického samosprávneho 
kraja, aby prerokovali rie-
šenie rekonštrukcie komu-
nikácie, ktorá prechádza 
našou obcou.

„Šport v Klenovci má svoju 
tradíciu. Hlavne bedminton, 
futbal, lyžovanie. V minulosti 
tu boli aj ďalšie aktivity, ako 
tenis, taekwondo, ženy cho-
dili cvičiť. A ženy chcú cvi-
čiť aj dnes, keď prídu z prá-
ce, o tej šiestej, siedmej. Ale 
nemajú kde. Nie je tu žiadna 
kultúra, okrem krčmy.

Ja môžem pomôcť spon-
zorsky. Ročne sponzorujem 
už lyžiarsky a bedmintono-
vý oddiel. Tak ako môžem 
dať. A tiež ľuďom, ktorí nám 
pomôžu pri tvorbe projektov 
môžeme dať naše výrobky, 
ako sú obklady a krovy.

Vidím budúcnosť športu v 
Klenovci. Určite vidím. Vidím 
perspektívu v lyžovaní, veď 
tu bolo cez sobotu dvesto 
ľudí. Ženy budú určite cho-
diť cvičiť, to chodili vždy a 
budúcnosť má aj kulturistic-
ký oddiel.“

Ivan Hruška

„Šport podľa mňa upadá, 
lebo deti o túto činnosť nema-
jú záujem a rodičia ich v tom 
veľmi nepodporujú, pretože 
majú starosti, aby zvládli 
svoju súčasnú finančnú situ-
áciu, nakoľko tu nie je dosta-
tok pracovných miest.

Pomáham tým, že čiastočne 
financujeme Memoriál Pavla 
Slatinského a tiež pri požia-
daní z výboru dávame aj 
určitú finančnú podporu.

Čo sa týka budúcnosti. 
Určite treba doplniť výbor a 
zobrať ľudí, ktorí by mali o 
túto prácu skutočne záujem. 
Osobne aj ja som vo výbore a 
nevyvíjam takú aktivitu, akú 
by som mal, pretože väčši-
nou sa venujem práci.“

Ivan Rosiar

*6.marca za účasti starostu 
obce JUDr. Pavla Struhára 
a zástupkyne starostu Mgr. 
Blaženy Hruškovej zasada-
la komisia kultúry, mláde-
že, vzdelávania a športu, 
na ktorej sa riešili otázky 
rozvoja športových aktivít 
v obci a príprava projektov 
pre výstavbu nových špor-
tových objektov. 

*10. marca sa starosta ob-
ce JUDr. Pavel Struhár zú-
častnil stretnutia primáto-
rov a starostov Banskobys-
trického samosprávneho 
kraja s jeho predsedom Mi-
lanom Murgašom a pred-
staviteľmi Vlády SR, na 
ktorom boli hlavnou témou 
otázky budúceho čerpania 
eurofondov. 

*12. marca sa na Obec-
nom úrade v Klenovci ko-
nalo pracovné rokovanie so 
splnomocnencom Vlády SR 
pre komplexné riešenie bý-
vania a služieb pre rómske 
obyvateľstvo.

*13. marca sa v Hnúšti ko-
nala Výročná schôdza mik-
roregiónu Sinec–Kokavsko, 
ktorá hodnotila činnosť 
mikroregiónu za rok 2006 
a schválila plán práce na 
rok 2007. 

*13. marca v Hnúšti zasa-
dala Rada Združenia miest 
a obcí Gemera a Malohon-
tu, na ktorej sa zúčastnil 
starosta obce JUDr. Pavel 
Struhár. Rada rokovala o 
príprave na celoslovenský 
snem Združenia miest a ob-
cí Slovenska v Bratislave.

*15. marca sa na Obecnom 
úrade v Klenovci kona-
lo zasadnutie prípravného 
výboru, na ktorom sa pre-
rokovali zmeny rozhodnu-
tia Krajského úradu život-
ného prostredia v Banskej 
Bystrici, ktoré sa dotýkajú 
ochranných pásiem Vodá-
renskej nádrže Klenovec.

*16. marca starosta ob-
ce JUDr. Pavel Struhár v 
Banskej Bystrici rokoval s 
vedúcim odboru cestovné-
ho ruchu Banskobystric-
kého samosprávneho kra-
ja o programe Leader a prí
pravnom pracovnom stret-
nutí s miestnou akčnou 
skupinou z Francúzska.

*21. marca sa za účasti ge-
nerálneho riaditeľa Národ-
ného osvetového centra v 
Bratislave Jána Tazberíka 
a pracovníka NOC Jozefa 
Buriča na Obecnom úrade 
v Klenovci konalo pracovné 
stretnutie na prípravu Kle-
novskej rontouky.
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Udialo sa ... Ako ďale j ,  k lenovský šport
(dokončenie zo strany 1) „Problémy sú viac-menej s 

populáciou v Klenovci, lebo 
tu nie je toľko mladých ľudí, 
ako bývalo predtým a tí, ktorí 
sú mladší, ale aj v strednom 
veku odchádzajú za prácou a 
tým sa tu športuje za ťažkých 
podmienok. Ideálne by bolo, 
keby tu bola práca a to taká, 
aby sa nemuselo robiť od rá-
na do večera, ale aby ľudia 
boli zaplatení a mali čas aj 
na oddych, teda aj na šport. 
Tiež by boli treba lepšie pod-
mienky, napríklad športová 
hala, kde by si mohli ľudia 
po práci večer zašportovať.

Ja už viac nemôžem pomôcť, 
ako robím. Robím trénera 
na úkor môjho voľného ča-
su a robím to len preto, lebo 
to mám rád. Robím to preto, 
aby tu niečo bolo.

Budúcnosť futbalu nevidím 
celkom ružovo. Ak však budú 
aspoň piati ľudia, ktorí budú 
robiť okolo futbalu, tak aj 
áno. A tiež je problém v tom, 
že nie sú žiaci, ktorí by za 
pár rokov mohli hrať. Tak to 
je dosť deprimujúce.“

Jaroslav Benco

„Nepoznám to tak, nie som v 
obraze, lebo nerobím so špor-
tom a tak nemôžem na to cel-
kom  odpovedať, ale problé-
my sú napríklad aj finančné, 
ale aj iné.

Pomôcť sa dá viacerý-
mi spôsobmi, napríklad 
finančne, alebo aj vecnými 
darmi. Podporiť sa dá šport 
pri turnajoch.

Budúcnosť určite je, ale 
môže nastať situácia, či bude 
mať vôbec kto hrať a či tak 
budeme mať koho podporiť. 
Aj v tom vidím problém.“

Ján Parobek

„Je slabá úroveň športu. 
Nie som futbalista, ale mys-
lím si, že aj vedúci by sa mali 
viac zaujímať o šport. Je to 
jednoznačne v ľuďoch. 

Podporiť môžem šport tak 
ako doteraz. Vždy sme spon-
zorsky niečo pomohli. Určite 
sa dá pomôcť finančne, len 
to treba zvážiť a dozrieť, aby 
tie peniaze išli tam, kde majú 
ísť.

Budúcnosť je v deťoch a 
hlavne v rodičoch. Pretože je 
na nich, aby deti motivovali 
k športu. Lebo ak dieťa rodič 
nevedie, tak ani ono nemôže 
mať k športu vzťah. Je to o 
deťoch.“

Peter Kováč

„Ja nemá vôbec prehľad 
o športe v Klenovci. Viem, 
že futbalisti sú niekde na 
poslednom mieste. Inak ne-
mám prehľad.

Občanom Klenovca pomá-
ham v iných oblastiach, nie 
v športe.

Bude to so športom asi 
biedne, lebo súčasná gene-
rácia detí má iné záujmy. Nie 
športové. Sú pohodlné a svo-
je vyžitie vidia v iných čin-
nostiach, nie v športe.“

Ondrej Barto

„Šport v Klenovci vidím dosť 
biedne. Všetko sa to začína 
už v škole a tam sa to nevy-
víja tak, ako sa má. Nie je 
motivácia zo strany učiteľov, 
rodičia sú zaneprázdnení. Je 
to slabé, strašne slabé.

Pomáhal som dosť, čo sa 
dalo. Aj finančne, aj inými 
spôsobmi, ako sa dalo. Len 
výsledky nie sú žiadne.

Budúcnosť je v projektoch. 
Pokiaľ sa nebude robiť vo 
veľkom, tak v malom to nemá 
význam.“

Ján Ulický

„Môj názor na šport sa 
nemení. Vidím to tak, že ten, 
kto niekedy športoval a inkli-
nuje k nejakému športu, tak 
má snahu aj podporiť tento 
šport. Čo sa týka mňa, ja som 
nehral nikdy futbal, tak mám 
skôr vzťah k iným športom a 
iné športy som aj podporoval, 
napríklad taekwondo. Podpo-
roval som jednorázovo aj fut-
bal. Dnes je mnoho spôsobov, 
ako sa dá šport podporovať. 
Môže to byť darovaním, ale-
bo aj reklamou. Hlavné pre 
mňa je to, že keď podporujem 
nejaký šport, tak chcem aby 
to malo zmysel. 

Pretože som Klenovčan, tak 
podporím aj futbal. Napríklad 
dám dve percentá z dane, 
vzdám sa svojej poslaneckej 
odmeny, aby sme odbreme-
nili obec, no a ešte aj jedno-
rázovo podporím, tak ako aj 
v minulosti, napríklad Memo-
riál Pavla Slatinského.

Prvýkrát som na takom-
to stretnutí a vidím, že keď 
podporí jeden, podporí urči-
te aj druhý. Budúcnosť špor-
tu vidím. Veď moje deti tiež 
športujú.“

Ján Figuli
(bh)(bh)
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Z tohto dôvodu som zvo-
lal rokovanie za účasti tých, 
ktorí do toho majú čo pove-
dať. Spomeniem aspoň obec-
nú políciu, základnú ško-
lu, komunitných sociálnych 
pracovníkov a ďalších, ktorí 
môžu v tomto smere urobiť 
nápravu.
KN: Aké sú vaše očakáva-
nia?

P.S.: Ako som už povedal. 
Bolo treba zjavne sprís-
niť opatrenia v rámci tohto 
procesu a postupne nau-
čiť aj našich ľudí, že odpad 
a jeho odstraňovanie stojí 
peniaze. A nemôžu sa spo-
liehať na to, že odstránenie 
ich odpadu bude doto-
vať obec. Preto sme prijali 
aj také opatrenia, že sta-
vebné sutiny sa nebudú 
môcť vyvážať na sklád-
ku, ktorá doteraz na ten-
to účel slúžila, nakoľko 
ľudia nedodržiavali zása-
du, aby to bol len staveb-
ný materiál a vozili tam 
všetok komunálny odpad 
a tiež aj nebezpečný odpad 
a nehovoriac o tom, že ho 
nevyvážali práve do rokli-
ny, ktorá bola na to urče-
ná, ale z rôznych príčin ho 
vysypali kdekoľvek, do jar-
ku, pri ceste a tak znova 
ostali náklady na obci, kto-

rá musela zabezpečiť rôzne 
mechanizmy, ktoré tento 
odpad následne odstránili.
Preto sme upozornili obča-
nov rozhlasom a bolo to aj 
v káblovej televízii, že od 
teraz, od tohto nariadenia, 
keďže je občan zodpoved-
ný aj za takýto odpad po 
rekonštrukciách a prestav-
bách rodinných domov, má 
povinnosť jeho likvidáciu 
dohodnúť s Technickými 
službami v Hnúšti, ktoré 
mu ho za úhradu odvezú, 
alebo si ho odvezie sám a 
obecná polícia a obec ako 
celok bude sledovať, kto 

Prečo také opatrenia

Nelegálne skládky odpadu sa v poslednej dobe množia v 
okrajových častiach obce ako huby po daždi

robí práve rekonštrukčné 
práce a či má potvrdenie o 
likvidácii takéhoto odpadu. 
V prípade, že takéto potvr-
denie občan nebude mať, 
bude ho obec sankciono-
vať, pretože tak bude zrej-
mé, že  likvidáciu svojho 
odpadu riešil vývozom na 
čiernu skládku.

KN: Prečo ste sa rozhodli 
osloviť aj školy?

P.S.: Pretože deti vždy mali 
vplyv aj na svojich rodičov a 
aj na svoje okolie. No a keď 
budú mať deti jasno ohľa-
dom životného prostredia 
a likvidácie komunálneho 

odpadu, pevne verím, že 
svojím pôsobením spravia 
možnože i zázrak. A to, čo 
sa nepodarilo nám dospe-
lým a orgánom kompe-
tentným, podarí sa možno 
deťom. Viem, z vlastných 
skúseností, že deti vedia 
ostro kritizovať aj svojich 
vlastných rodičov, pokiaľ 
nekonajú tak, ako ich to 
učili v škole, alebo ako to 
poznajú z masovokomuni-
kačných prostriedkov.

KN: A čo päťstokoruno-
vá odmena za nahlásenie 
občana, ktorý znečisťoval 
životné prostredie?

P.S.: Nechcem z našich ľu-
dí robiť udavačov, ale na 
druhej strane je potrebné, 
aby mali pocit, že sú sledo-
vaní svojím okolím a nero-
bili čierne skládky. Tiež 
chcem podnietiť ľudí, ktorí 
aj za tento malý stimul, päť
sto korún, ohlásia takúto 
nekalú činnosť a obec tak 
bude môcť vyvodiť dôsled-
ky. Len spoločnými silami 
a tým, že každý bude mať 
otvorené oči, môžeme dôjsť 
k zlepšeniu životného pro-
stredia a tým ho zachovať 
pre seba a ďalšie generá-
cie.
KN: Ďakujem za rozhovor.

(bh)

Vážení občania!

Príroda je dar, ktorý ľud-
stvo dostalo do vienka a 
tak starostlivosť o život-
né prostredie je jednou z 
najdôležitejších povinností 
nás všetkých. Len od nás 
bude závisieť, ako si ho 
uchránime a v akej kva-
lite ho odovzdáme ďalším 
generáciám. Napriek tomu, 
že táto téma dennodenne 
rezonuje v masovokomu-
nikačných prostriedkoch, 
zaoberá sa ním i obecné 
zastupiteľstvo, predsa však 
sa nájdu občania, ktorým 
je síce dôležitý čistý dvor 
a záhrada, ale bez výčitiek 
svedomia dokážu svojím 
odpadom znečisťovať okoli-
tú prírodu.
Preto i touto cestou upo-

zorňujeme našich obča-

nov na prísny zákaz sypa-
nia smetí na nepovolených 
skládkach (Chorepa, Pav-
línka, Lazčok, koryto rieky 
Rimavy) a na skutočnosť, 
že v prípade porušenia toh-
to zákazu bude obec voči 
porušovateľom postupovať 
nekompromisne udeľova-
ním blokových pokút a v 
prípade väčšieho znečisťo-
vania nahlasovaním týchto 
občanov orgánom životného 
prostredia, ktoré rozhodnú 
o ich potrestaní v správnom 
konaní.
Pripomíname našim obča-

nom, že bežný komunál-
ny odpad likvidujeme pro-
stredníctvom Technických 
služieb v Hnúšti a nebez-
pečný odpad likviduje 
štvrťročne firma Brantner z 
Rimavskej Soboty.

Čo sa týka vzniknutých 
odpadov po rekonštruk
ciách a prestavbách rodin-
ných domov občan je povin-
ný jeho likvidáciu dohodnúť 
s Technickými službami v 
Hnúšti, ktoré zabezpečia 
jeho odvoz sami, alebo ho 
na skládku môže odviesť i 
samotný občan, samozrej-
me za úhradu, na ktorú 
dostane potvrdenie. Toto 
potvrdenie bude Obecná 
polícia v Klenovci vyžadovať 
od každého, kto bude búra-
cie alebo rekonštrukčné 
práce prevádzať. Tí, ktorí 
takéto potvrdenie o likvi-
dácii odpadu nebudú mať, 
budú sankcionovaní, pre-
tože u nich je predpoklad, 
že likvidáciu svojho odpa-
du riešili vývozom na čier-
nu skládku.

Tiež dávame na vedomie 
našim občanom, že v mesia
ci jún, respektíve júl sa 
započne v obci so separova-
ným odpadom, preto žiada-
me občanov, aby dodržiava-
li pokyny, ktoré dostanú od 
obce a firmy Brantner.

Ďalej upozorňujeme na
šich občanov, že Obec-
ný úrad v Klenovci vyplatí 
každému, kto nahlási obča-
na, ktorý dokázateľne zne-
čisťoval životné prostredie, 
odmenu 500, Sk.

Veríme, že i našim obča-
nom záleží na dobrom život-
nom prostredí a zdržia sa 
konania, ktoré je s tým v 
rozpore.

JUDr. Pavel Struhár
starosta obce

(dokončenie zo strany 1)



S blížiacou sa Veľkou no-
cou sa aj Zuzana Medveďová 
a Anna Mlkvíková vo svo-
jich spomienkach prenies-
li do čias svojho detstva a 
dievčenstva a priblížili nám 
vtedajšiu veľkonočnú at-
mosféru, ktorá začínala 
už takzvaným Zeleným 
štvrtkom, kedy, ako pove-
dali, sa na zvonici zaviazali 
zvony  na znak smútku  nad 
ukrižovaním Ježiša Krista. 
Rozviazali ich 
len v sobotu, 
kedy Ježiš 
Kristus vstal 
z mŕtvych.
Na Veľký 

p i a t o k 
ráno, kým 
n e v y š l o 
slniečko bol 
zvyk umývať sa priamo v 
Rimave. Niekedy zase   ma-
ma deťom z Rimavy vodu na 
umytie doniesla, ale musela 
ju načrieť proti prúdu. 
Sviatočné dni mali tiež 

svoje pravidlá pre prípra-
vu jedál. Veľký piatok bol 
pôstny deň, kedy sa varilo 
aj pôstne jedlo – ryžová po-
lievka s mliekom a rezance 
s makom. Biela sobota bola 
zase dňom, kedy sa varila 
šunka, ktorá sa s vajíčkami 
jedla aj v nedeľu a v pon-
delok. A keďže boli naše 
staré mamy šetrné, z vody, 
v ktorej sa varila, pripravili 
ešte kyslú polievku.
Na veľkonočný pon-

delok sa dievčatá najviac 
„tešili“, pretože ich chlapci 

zavčas rána polievali, aby 
boli zvyšok roka čerstvé a 
zdravé. Oblievalo sa s vedra-
mi. Voda bola zo studne, ale 
niekedy dievčatá skončili aj 
priamo v Rimave. No a za 
dobrú polievačku chlap-
ci ako odmenu dostali od 
dievčat vajíčka.
Kyslá polievka s vajíčkami
Tradičným veľkonočným 

jedlom bola v Klenovci jedn-
oduchá kyslá polievka 

s vajíčkami, 
ktorá sa 
podľa Zu-
zany Med
v e ď o v e j 

p r i p r a -
v o v a -
la nasle-

dovne:
„Do dostatočného 

množstva vody dáme na-
jskôr variť šunku. Keď je 
uvarená, vyberieme ju a 
vodu, v ktorej sa varila os-
olíme, okoreníme, pridáme 
dva strúčky cesnaku a bob-
kový list. Potom z mlieka 
a hladkej múky urobíme 
nie veľmi hustú zátrepku. 
Pridáme podľa potreby mlie-
ko a dochutíme octom. Na-
koniec dáme, podľa počtu 
osôb, vajíčka (niekto dáva 
celé, niekto rozšľahané) a 
necháme zovrieť.
Vychladnutú šunku na-

krájame, poukladáme na 
tanier a ozdobíme na tvrdo 
uvarenými vajíčkami a kys-
lou uhorkou.“

Čo s králikmi po odstave?
V odchove mláďat králik-

ov poznáme dve rozhodu-
júce obdobia. Od uliah-
nutia do odstavu a na 
chovateľskú starostlivosť 
ešte náročnejšie obdobie, 
od odstavu po dospelosť. 
Do odstavu, najmä v ob-
dobí dojčenia, je hlavná 
záťaž starostlivosti o 
mláďatá na dojčiacej 
samici. Po troch týž
dňoch sa na nej až 
do odstavu podieľa i 
chovateľ. Obdo-
bie po odstave 
je náročné pre 
chovateľa i pre 
mladý orga
nizmus králi
kov. Treba, aby 
chovateľ v tom-
to období uplatnil 
svoje skúsenosti a vedo-
mosti, čo sa iste prejaví 
v úspešnom chove kvalit-
ných plemenných zvierat. 
Ciele chovateľa plemen-
ných zvierat pre vlastnú 
potrebu alebo na predaj i 
výstavy sú omnoho vyššie, 
ako požiadavky chovateľa 
úžitkových zvierat pre 
samozásobovanie. Avšak 
obaja dosahujú do-
bré výsledky len vtedy, 
ak dodržiavajú prísne 
zásady hygienického us-
tajnenia, cieľavedomé 
kŕmenie a všetky včasné 
zootechnické opatrenia.
Odstavené mláďatá 

ponecháme ešte 10 až 14 
dní v pôvodnom koterci. Je 
veľmi účelné, ak môžeme 
samice premiestniť do 
vedľajšieho koterca. Od
deleného len mriežkou. 
Aj toto opatrenie zníži 
stresovú situáciu, ktorá 
vzniká pri tetovaní ple-
menných mláďat. Po 
oddelení mláďat od 

matky môžeme pristúpiť 
k prvému výberu zvierat 
na ďalší chov, vyradené 
použijeme na jatočné 
účely. Z chovných králi
kov vytvoríme v 4. mesia
ci malé chovné skupiny 
rovnakého pohlavia s 
rovnakým vývinom. Od 5. 
mesiaca tieto zvieratá od-
chováme individuálne. 

Králiky na brojlerový 
výkrm odstavujeme 
v skupinách po 4 

– 8 kusov, v závis-
losti od veľkosti 
u s t a j ň o v a c í c h 

priestorov. Pos-
ledné poznatky 

z tohto odcho-
vu poukazujú na 
vhodnosť ustajnenia 

odstavených králi
kov v menšom počte 

(po dvoch) s obmedzeným 
priestorom pre pohyb, čo 
vytvára dobré podmienky 
pre intenzívny výkrm. Tie
to zvieratá vo veku 3 – 
3,5 mesiaca a v hmotnos-
ti 2,5 – 3  kg používame 
na jatočné účely. Do veku 
troch až štyroch mesia
cov sledujeme celkový 
vývin jednotlivých skupín 
a na prvý pohľad nevyho-
vujúce zvieratá, najmä 
pri podozrení z choroby 
a zlého výživného sta-
vu, oddelíme a robíme 
liečebné opatrenia. Často 
pomôžeme už tým, že 
zvieratám zmeníme podľa 
potreby kŕmnu dávku. 
Takto oddelené zvieratá i 
keď len na niekoľko dní už 
do skupiny nevraciame. 
Čím sú zvieratá staršie, 
tým je tvorba skupín 
rizikovejšia. Dochádza 
k ruvačkám, poraneniu 
ušníc, poškodeniu kožiek 
a pohlavných orgánov.
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Chovateľom králikov Z kuchyne našich starých 
mám

Rudolf Kaštan (bh)

Apríl
bPôda  sa už prehriala 

a jarné práce  sú už v pl-
nom prúde. Predpestuje-
me si priesady  napríklad  
skorých hlúbovín, šalátu a 
pod.,  ktoré už koncom me-
siaca môžeme vysádzať na 
záhony. Koncom mesiaca, 
keď nám to dovolí počasie, 
už môžeme vysievať zeleni-
nové semiačká takmer všet-
kých druhov zeleniny okrem 
teplomilných  ako sú napr. 
tekvice, uhorky a pod. U 

týchto radšej ešte počkáme, 
až nechceme riskovať na za-
čiatok mája. Pri niektorých 
druhoch zeleniny (napr. 
mrkva, petržlen, paštrnák a 
pod.)  je prospešné vysievať 
so zeleninou aj tzv. znač-
kovaciu plodinu, ako napr. 
skorú reďkovku, ktorá nám 
vyklíči skôr a označí nám 
riadky. Týmto nám umožní 
v prípade potreby okopávať 
hriadky.  Do skleníkov a fó-
liovníkov už môžeme vysá-
dzať sadenice (priesady) raj-
čín a papriky. Pri predpes-

tovaní ˝za oknom˝ sa mô-
žeme pokúsiť si dopestovať 
aj dyňu alebo melón, ktorý 
ako sadenicu vysádzame v 
máji.
 Na rýchlenie a na vzchá-

dzanie rastlín môžeme po-
užiť nielen skleníky a fóli-
ovníky, ale aj netkané tex-
tílie, ktoré nám urýchlia 
rast, čiastočne uchránia 
aj pred malým mrazom. V  
neposlednej miere ich mô-
žeme použiť  aj na mecha-
nickú ochranu rastlín pro-
ti niektorým škodcom ako 
je napríklad na cibuľovi-
nách:  kvetárka, cibuľovka 
alebo špargľovec.  Výhodou 

netkaných textílí oproti fó-
liám a skleníkom je, že cez 
netkanú textíliu nám dážď 
„preprší“. Keď skončí rizi-
kový činiteľ textíliu odstrá-
nime.  
Nezabúdame, v prípade 

menších zrážok, vysiate se-
miačka polievať, nakoľko 
aj malé preschnutie klíčia-
cej rastlinky spôsobí, že za-
schne a už viac nevyrastie. 

bV okrasnej časti záhrad-
ky ukončujeme úpravy a 
vysádzanie živých  plotov. V 
tomto období je vhodné za-
loženie trávnika na pripra-
venú plochu.

(pokračovanie na strane 5)



Pripravujeme si sadenice 
kvetín na výsadbu. Pred-
pestované sadenice dvoj-
ročných okrasných rastlín 
môžeme koncom mesia-
ca,  v prípade nehroziacich 
mrazov, vysádzať na stano-
vište.

bU ovocných stromov a 
kríkov ukončujeme predjar-
ný rez. Pri mladých strom-
čekoch vysadených na je-
seň sa robí rez už pri výsad-
be. Pokiaľ sme ho neurobili 
z akéhokoľvek dôvodu, tak 
ho urobíme ešte teraz a to 
pri „špiciakoch“ na založe-
nie korunky  a pri strom-
koch  s už založenou korun-
kou  na jej tvarovaní. Tento 
rez je vo veľkej miere usku-
točňovaný. Iná situácia je v 
reze už rodiacich a hlavne 
v zanedbaných stromoch a 
kríkoch. Je popísaných oko-
lo 70 rôznych tvarov  korún 
ovocných stromov. Od pri-
rodzených tvarov až po rôz-
ne tzv. „umelé koruny“.  Na 
tvarovanie koruny ovocných 
stromov je potrebné praco-
vať od zasadenia mladého 
stromčeka postupne. Toto 
už nie je možné dodržať pri 
starších stromoch. Napriek 
tomu je potrebný rez ovoc-
ných stromkov a kríkov na 
podporu dosiahnutia dob-
rej a kvalitnej úrody. Tu je 
potrebné dodržať niektoré 
zásady. V každom prípade 
rez musí byť účelový. Pr-
vým predpokladom je dob-

ré pracovné náradie na rez 
a na úpravu po reze. Základ 
úpravy (rezu) koruny star-
šieho stromu je odstránenie 
konárov rastúcich do koru-
ny stromu a tým zahusťo-
vanie koruny. Tieto konáre 
režeme ako prvé.  Rez robí-
me tak, že konár, ktorý ide-
me rezať najprv podrežeme 
zospodu pri kmeni a potom 
režeme zhora. Týmto zame-
dzíme odštiepeniu konára. 
Každý rez, hlavne pri väč-
ších konároch zahladíme 
nožom a zatrieme voskom 
alebo latexom. Tým zníži-
me riziko napadnutia stro-
mu drevokaznými hubami 
alebo plesňami. Ďalší rez 
robíme tam, kde sú koná-
re husté, alebo si navzájom 
konkurujú.  Pri reze star-
ších stromov  by sme ma-
li upraviť aj výšku koruny 
stromu.  Pri silnejšom re-
ze hlavne v korune stromu 
musíme rátať aj s tým, že 
strom v nasledujúcom roku 
vyženie väčšie množstvo vý-
honov tzv „vlkov“ ktoré bu-
deme musieť upraviť rezom, 
alebo  vyviazaním. 
Pri reze kríkov drobného 

ovocia postupujeme tak, že 
vyrežeme staré a odrodené 
konáre až od zeme. Pone-
chávame jedno a dvojročné 
výhony, ktoré sú najrodivej-
šie, ktoré tiež zakrátime.  
Ďalšie rezy môžeme robiť v 

druhom rašení (júl, august). 
Toto sú už letné rezy.

Jaroslav Jáchim
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V poslednom čase sa čoraz 
častejšie na obrazovkách 
televízie, v rozhlase aj v in-
ých masovokomunikačných 
prostriedkoch poukazuje na 
narastajúce prvky intoler-
ancie, násilia, šikanovania 
a bitiek na školách. Vo 
väčšine prípadov sa ich me-
dializovaním vytvára na vere-
jnosti dojem, akoby za tieto 
prejavy násilia mohla škola 
a učitelia slabou výchovnou 
činnosťou, prípadne benev-
olenciou a nedostatočnou 
kontrolou.
Ako bývalý učiteľ, ktorý 

celých 41 rokov svojej peda
gogickej praxe pôsobil na 
tunajšej základnej škole, 
by som sa chcel niekoľkými 
myšlienkami vyjadriť k tejto 
problematike.
Po revolúcii v roku 1989 

nastal všeobecne na školách 
úpadok disciplíny, narasta-
nie intolerancie a agresivity 
žiakov. Mnohí silnejší jednot-

K l e n o v e c  p o  v o ľ b á c h
livci napodobňujúc rôznych 
akčných hrdinov z filmov 
napádajú slabších. Žiaci si 
často rôzne konflikty vznika-
júce v rodinách, prípadne 
na ulici prenášajú na pôdu 
školy a často ich riešia bitka-
mi. Autorita učiteľa a školy 
všeobecne poklesla, pretože 
učiteľ pri súčasnej legis-
latíve má veľmi málo pros-
triedkov na riešenie vznik-
nutej situácie, ba často musí 
čeliť urážkam a vyhrážkam 
od žiakov. Na našej základ-
nej škole niekedy vznikajú 
konflikty aj medzi rómsky-
mi a nerómskymi žiakmi. 
Stačí niekedy neuvážená 
národnostná alebo rasová 
poznámka a vznikne z toho 
nebezpečný konflikt. Tieto 
prvky sa najviac prejavujú 
počas prestávok, kde sa na 
chodbách alebo školskom 
dvore voľne pohybuje 150 
– 160 žiakov. Dozorkonajú-
ci učitelia (často aj dvakrát 

týždenne) nie sú schopní 
zamedziť konfliktom a často 
ich riešenie má dozvuky aj 
na vyučovacích hodinách, 
čo sa samozrejme musí 
odzrkadliť na priebehu ho
diny. Z vlastnej skúsenosti 
viem, že vykonávanie dozoru 
v škole je postrachom pre 
učiteľov a každý si po jeho 
skončení oddýchne a je rád, 
že ho „prežil“ bez vážnejšieho 
úrazu a konfliktu žiakov.
Kde hľadať príčiny tejto 

situácie? Príčin je mnoho a 
na ich riešenie nie je jedn-
oduché odpovedať. Nástup 
demokracie si mnohí jednot-
livci vysvetľujú ako anarchiu, 
kde neplatia žiadne pravidlá 
a zákony. Na školách chýba 
ústredne vydaný školský po-
riadok žiakov, ktorý by upra-
voval povinnosti a správanie 
žiakov aj mimo školy a za ich 
porušovanie určoval určité 
sankcie. Za výchovu svojich 
detí v prvom rade zodpovedá 
rodina. Ale dnes je celkom 
bežné, že školopovinné deti 
sa večer túlajú po uliciach, 
navštevujú rôzne večerné 
podujatia, ba dokonca 13 – 
15 roční žiaci sa zúčastňujú 
diskoték, kde sa stretáva-
jú s alkoholom, cigareta-
mi a podobne. Do nesko-
rých nočných hodín sledujú 
rôzne nevhodné filmy, potom 
sú v škole nevyspatí, nervóz-

ni a nesústredení. Ťažko je 
potom v škole slovne výcho-
vne pôsobiť na ich správanie 
a vyžadovať určitú disci-
plínu. Pri rôznych anonym-
ných anketách na hodinách 
občianskej výchovy som 
zistil, že väčšina 13 – 14 
ročných detí sa už stretla 
s požitím alkoholu a ciga-
riet. Vo väčšine prípadov to 
býva na rôznych narodeni-
nových oslavách, často na 
chatách bez dozoru dospe
lých. Zarážajúce je, že sa to 
týka nielen chlapcov, ale aj 
dievčat.
Z toho vyplýva, že riešenie 

správania žiakov na škole je 
záležitosť celospoločenská, 
musí sa riešiť v úzkej spolu-
práci rodiny a školy. Rodič 
by sa mal častejšie zaujímať 
o správanie svojho dieťaťa 
v škole, ale aj mimo školy, 
nepodrývať autoritu školy a 
učiteľa a snažiť sa prípad-
ný konflikt svojho dieťaťa 
objektívne posúdiť, pretože 
často dieťa v snahe sa očistiť, 
vzniknutú situáciu podáva 
skreslene. Len takýmto pos-
tupom sa časom môže zlepšiť 
situácia na školách a v celej 
spoločnosti a škola si znova 
získa úctu a vážnosť, ktorá 
jej právom pre jej postavenie 
v spoločnosti patrí.

Mgr. Slavomír Hruška

(dokončenie zo strany 4)

Keď v korunách stromov 
tichúčko zašumí južný vie-
tor a v záhradách aj na poli-
ach okopnie zem a v závet-
rí vykuknú na svetlo prvé 
snežienky, keď pomaly oží-
va aj zvuková kulisa lesa a 
polí, lebo zo zimovísk sa už 
vracajú prvé operence, vie-
me naisto, že dlho očakáva-
ná mladucha – prvá dáma zo 
štyroch ročných období je už 
tu.
Znovu je tu apríl, mesiac, v 

ktorom si už tradične nielen 
pripomíname význam lesov, 
ale vysádzaním stromčekov 
pomáhame aj pri ich zveľa-
ďovaní.
Otázka, či ľudstvo bude žiť 

a užívať lesné zdroje na svoj 
prospech, závisí od toho, či 
sa zachovajú stromy a lesy 
a či budú človeku aj naďalej 
poskytovať svoje produkty. 
Les je ekosystém, v ktorom 
vládne strom. Ak niet stro-
mov, niet lesa. Je to strom, 
ktorý vytvára, vďaka svojej 
korune filtrujúcej slnečné 
žiarenie, osobitnú mikroklí-
mu a následne lesné pro-
stredie.
Poskytuje nám zásoby nie-

len úžitkového a palivového 

dreva a papiera, ale aj potra-
viny, lieky, krmivo, gumy, 
farbivá, ochranu proti vetru 
a erózii, nespočetné symbo-
ly a inšpirácie, ako aj život-
né prostredie pre státisíce 
ostatných druhov, vrátane 
človeka.
Je to živá továreň, najúžas-

nejšia a najčistejšia na tej-
to planéte. Naším želaním 
je, aby si občania uvedomili, 
aký význam má les a v ňom 
rastúce stromy pre človeka a 
jeho existenciu. Aby si uve-
domili, že lesy sú jedným z 
najväčších bohatstiev našej 
vlasti, sú jednou zo základ-
ných zložiek životného pro-
stredia. Preto sa musia chrá-
niť a zveľaďovať. Stále platí a 
bude platiť, že „bez lesa niet 
vody a bez vody niet života“. 
Ciele a záujmy poľovníkov 
sa zhodujú so záujmami les-
níkov. Naším cieľom je robiť 
spoločne osvetu vo verej-
nosti v prospech zachovania 
lesov a v nich žijúcej poľov-
nej zveri. Bude to prospeš-
né nielen pre nás, ale najmä 
pre budúce generácie.

Pavel Jandík
 člen PZ Klenovec

Bez lesov niet života
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Než poslyštež dále o tom 
junáčkovi, kterak sobe spí-
val, kdy sedel v vezení: 
„Nenazdal by se bol v  Kle-
novci na krčme, že by mne 
byl zradil Gajdošík faloš-
ne.“ Hovorí sa v slovenskej 
poloľudovej piesni Píseň o 
Jánošíkovi, zbojníkovi, kto-
rá pochádza z 18. storočia. 
No nielen dobová tvorba, 
ale aj dobové dokumenty 
dokazujú, že Juraj Jáno-
šík, legendárny slovenský 
zbojník bol dolapený práve v 
Klenovci. Stalo sa tak začiat-
kom marca v roku 1713.
Juraj Jánošík sa narodil v 

Terchovej a podľa záznamu 
varínskej matriky bol 25. 
januára 1688 pokrstený v 
rímsko – katolíckom kostole. 
Keďže sa jeho rodičia Mar-
tin a Anna Jánošíkovci v 
zozname poddaných nena-
šli, pravdepodobne boli slo-
bodnými obyvateľmi. Doba 
Jánošíkovho detstva a mla-
dosti bola pre ľud vtedajšie-
ho Uhorska veľmi zložitým a 
ťažkým obdobím, kedy oby-
vateľstvo trpelo nielen turec-
kými nájazdmi, ale aj proti-
habsburskými povstaniami 
uhorskej šľachty. Aj keď 
cisár Leopold I. v roku 1699 
ukončil zápas za oslobode-
nie Uhorska spod tureckej 
nadvlády, situácia bola zlá. 
Zimovanie cisárskych vojsk 
na Slovensku a bezohľadné 
vyberanie daní ju ešte zhor-
šovalo. A tak sa na prelome 
17. a 18. storočia rozmoh-
lo zbojníctvo, ktoré sa šíri-
lo nielen medzi chudobný-
mi, ale zbojníkom pomáhali 
aj niektorí vyšší šľachtici. V 
tomto období bol vydaný prí-
pis s podrobnými inštruk-
ciami, ako postupovať proti 
zbojníckym družinám.
Jurajovi Jánošíkovi sa stal 

osudným odboj Františka 
II. Rákociho, keď sa oko-
lo roku 1706 dal zverbovať 
do kuruckého vojska. Slúžil 
pravdepodobne v pešom 
regimente Viliama Winklera, 
ktorý sa skladal zo zverbo-
vaných alebo riadne odvede-
ných brancov z Trenčianskej 
stolice, kde patrila aj Ter-
chová. V radoch kurucké-
ho vojska absolvoval Juraj 
Jánošík základný vojenský 
výcvik a pri jeho zbojníckej 
činnosti mu pomohli aj dva 

alebo tri roky služby, kde 
získal cenné bojové skúse-
nosti. So svojím regimentom 
sa 3. augusta 1708 zúčast-
nil aj bitky pri Trenčíne, kde 
boli vojská vedené Františ-
kom II. Rákocim porazené 
a rozutekali sa. Po tejto bit-
ke sa Juraj Jánošík vrátil 
domov ku svojim rodičom.
Na jar v roku 1709 sa 

prihlásil do cisárskeho voj-
ska, kde slúžil v záložnom 
oddiele, ktorý umiestni-
li na Bytčianskom zámku, 
kde vykonával strážnu služ-
bu. V tom čase bol v zámoc

kom väzení zavretý zbojníc-
ky kapitán Tomáš Uhorčík. 
Jánošík sa s Uhorčíkom 
spriatelili. V priebehu roka 
1710 sa Uhorčíkovi podari-
lo z väzenia vyslobodiť. Nevie 
sa, či dokázal svoju nevinu, 
podplatil úradníkov, ale-
bo dokonca ušiel za pomoci 
Jánošíka. Keď Juraja Jáno-
šíka na žiadosť rodičov zo 
služby prepustili, vrátil sa 
do Terchovej. Tomáš Uho-
rčík však na neho nezabu-
dol a v septembri 1711 ho 
nahovoril, aby spolu s jeho 
družinou šiel zbíjať na Mora-
vu. A tak podľa zbojníckeho 
zvyku odprisahal vernosť 
svojim druhom, poslušnosť 
svojmu kapitánovi a v prípa-
de dolapenia aj mlčanlivosť. 
Krátko na to, Tomáš Uhor-
čík, ktorý už zbíjal od roku 
1703 zavesil zbojníctvo na 
klinec, oženil sa, zmenil si 
meno na Martin Mravec a 
usadil sa v Klenovci. A tak 
sa vodcom zbojníckej druži-

na stal Juraj Jánošík, ktoré-
ho k tomuto postu predurčili 
nielen vojenské skúsenosti, 
ale aj odvaha a šikovnosť a 
v neposlednej miere aj pria-
teľstvo s Uhorčíkom. 
Členmi Jánošíkovej zboj-

níckej družiny boli najmä 
Slováci z Kysúc, ale aj Po
liaci a Moravania, ktorí sa 
však často menili a niektorí 
aj zbíjali na vlastnú päsť, 
bez vedomia svojho kapitá-
na. Jánošíka a jeho druži-
nu podporovali najmä bývalí 
zbojníci. Dodávali im stravu, 
pušný prach, poskytovali 

informácie a úkryt. Takýmto 
pomocníkom bol aj Martin 
Mravec, čiže Uhorčík.
Jánošík nezbíjal dlho. Len 

od jesene 1711 do mar-
ca 1713. V Kremnických 
horách zastavil poštového 
posla, dvakrát prepadol plte 
na Váhu, pri Strečne ozbí-
jal bohatého kupca Skalku 
z Trenčianskej stolice, ora-
boval žilinského kupca Já-
na Šípoša, baróna Révaja, 
zemanku Kaforovú, orav-
ského šľachtica Zmeškala a 
medzi Východnou a Važcom 
prepadol kupcov a obral 
ich o víno. Podľa priznania 
nazbíjané veci porozdával 
dievčatám a ženám v Ter-
chovej a rozpožičal aj väčšie 
sumy peňazí. Vypovedal 
tiež, že nalúpené veci ukryl 
v dvoch skrýšach v horách. 
Jedna mala byť pri Handlo-
vej a druhá pri Klenovci.
Keďže sa zbojníctvo roz-

mohlo, boli prijaté prísne 

Legendárny zbojník dolapený v Klenovci
opatrenia a za zlapanie zboj-
níkov boli vypísané lákavé 
odmeny. Jánošíka prvýkrát 
chytili v Klenovci v októbri 
1712 a uväznili ho aj s Uho-
rčíkom – Mravcom v kaštie-
li v Hrachove. Podarilo sa im 
však dokázať, že sú nevinní, 
pomohol aj malý úplatok pre 
stoličných úradníkov a po 
krátkom väznení ich oboch 
prepustili. Zakrátko potom 
odišiel Jánošík do Liptova a 
tam prepadol bohatú vdovu 
po dôstojníkovi Schardono-
vi, ktorej musela Liptovská 
stolica zaplatiť škodu a to 
vystupňovalo úsilie na jeho 
opätovné zlapanie. Stalo sa 
tak začiatkom marca 1713, 
keď ho stoliční hajdúsi opäť 
v Klenovci dolapili, privied-
li do Liptovského Mikuláša 
a uväznili. Pri výsluchoch 
a ťažkom mučení ostal ver-
ný svojej zbojníckej prísahe 
a mená svojich spoločníkov 
neprezradil. Ku svojim činom 
sa však priznal, odmietol 
len obvinenie z vraždy fará-
ra Vrteka, ktorého postrelil 
člen jeho družiny.
Súd s Jurajom Jánošíkom 

sa začal 16. marca 1713 v 
Liptovskom Mikuláši a žalob-
ca žiadal trest smrti. Obhaj-
ca Baltazár Paluďaj žiadal 
jeho prepustenie, nakoľko 
sa priznal a nebol vrahom. 
Súd 17. marca 1713 však 
odsúdil Juraja Jánošíka na 
trest smrti napichnutím na 
železný hák. Čo bol trest pre 
mimoriadne nebezbečných 
zločincov a vykonali ho hneď 
na druhý deň 18. marca 
1713. Onedlho v Liptovskom 
Mikuláši súdili aj Martina 
Mravca a keď vyšlo naja-
vo, že je to zbojnícky kapi-
tán Tomáš Uhorčík, odsúdili 
ho na smrť lámaním v kole-
se. Počas celého roku 1713 
súdili aj ďalších dolapených 
zbojníkov, medzi ktorými bol 
aj mladší brat Juraja Jáno-
šíka Ján, ktorého obesili za 
to, že ukrýval svojho brata 
a zúčastňoval sa s ním na 
zboji.
Aj napriek krátkej zboj-

níckej činnosti sa tak Juraj 
Jánošík stal legendou a ľu-
dovým hrdinom, ktorý boha-
tým bral a chudobným 
dával.
(Spracované podľa údajov 

v časopise Historická revue)
(bh)

Jánošík a jeho druh, neskôr zradca, Gajdošík v klenovskom 
amfiteátri
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Futbalové trávniky opäť ožívajú
Futbalové trávniky po zimnej prestávke ožívajú, ale všetky ešte neožili. Aj klenovskí dorastenci si na svoju jarnú pre-
miéru musia ešte týždeň počkať, pretože zápas ich prvého jarného kola s Kokavou nad Rimavicou pre nespôsobilý terén 
odložili.

Družstvo dospelých sa 
predstavilo na domácej pô-
de v zápase s papierovým 
favoritom z Veľkého Blhu. 
Výsledok na ihrisku síce dal 
za pravdu prognózam, trpkú 
príchuť však v ňom zanechal 
výkon rozhodcov.

Klenovec - Veľký Blh 1:2 
(0:2)

V jarnej ouvertúre sa stretli 
protipóly z aktuálnej tabuľky 
– domáci Klenovčania boju
júci o záchranu s ašpiran-
tom na postup z Veľkého 
Blhu. A bolo to vidno aj na 
trávniku. Hostia boli dôrazní 
v osobných súbojoch a cel-
kove pôsobili futbalovejším 
dojmom, domáci nahrádza-
li technické nedostatky väč-
šou bojovnosťou.
Po vyrovnanom úvode sa 

v 30. minúte hostia uja-
li vedenia gólom, ktorému 
predchádzal faul útočiaceho 
hráča na domáceho obran-
cu, ktorý rozhodca toleroval. 
Po inkasovanom góle domá-

ce mužstvo získalo územ-
nú prevahu a vytvorilo si aj 
niekoľko dobrých strelec-
kých príležitostí, Mir. Kubin-
covi, Bartovi i M. Hruško-
vi však zvlhol pušný prach 
a z gólu sme sa netešili. V 
závere polčasu sme inkaso-
vali druhý gól, ktorý hostia 

dosiahli po hre rukou, opäť 
s prižmúrením očí zo strany 
rozhodcu.
V druhom polčase si domá-

ce mužstvo napriek zjavnej 
snahe o vyrovnanie gólo-
vé príležitosti nevytvorilo. Z 
prvého jarného gólu sme sa 

Súťaže v bedmintone po
kračovali oblastnými majs-
trovstvami v jednotlivých 
kategóriách. Tu je stručný 
prehľad výsledkov.

Prešov 24.2.2007 

Oblastné majstrovstvá 
starších žiakov skupiny 
východ obsadili aj hráčky 
Klenovca: Denisa Antalová, 
Nikola Lichancová a Katarí-
na Balciarová. Voľno na 
zotavenie dostala N. Bálin-
tová. Vo dvojhrách bolo 
ich úlohou presadiť sa cez 
jedinú hráčku, ktorú ešte 
neporazili Ivanu Kubíkovú 
z BC Prešov. Nepodarilo sa 
im to hoci vo finále si Anta-
lová prvýkrát vynútila pro-
ti Kubíkovej tretí set. Pri-
tom Antalová mala problém 
sa dostať do finále, keď ju 
Balciarová potrápila (15:13, 
17:15).

tešili až v 70. minúte, keď 
nová akvizícia, Svinčiak, 
premenil pokutový kop za 
hranie rukou v pokutovom 
území.
Celkovo možno konštato-

vať, že futbalovejší hostia 
by si bez pomoci rozhodcu 
pravdepodobne tri body z 
Klenovca neodviezli.
Klenovec odohral zápas v 

zostave: Vetrák – Svinčiak, 
M. Boháčik, Vince, Valent, 
Mir. Kubinec, Hlôška, Bar-
to, R. Boháčik, Mar. Kubi-
nec, M. Hruška. Striedal V. 
Parobek.

Vo štvorhre došlo ku 
prekvapeniu, keď na posled-
nú chvíľu zložená dvojica 
Balciarová, Krajčovičová 
(Zvolen) sa do finále dosta-
la cez dvojicu Lichancová, 
Antalová. Titul však zobra-
la dvojica Kubíková, Beňuš-
ková (BC Prešov). V mixoch 
kraľoval pár BC Prešov Kall, 
Kubíková a Klenovčanky 
obsadili 2. a dvakrát 3.4. 
miesto.

Košice 25.2.2007 

Z dvoch hráčok (Rebová, 
Surová), ktoré mohli štarto-
vať na oblastných majstrov-
stvách dospelých štartova-
la len Rebová. Vo dvojhre 
hladko prešla cez Glajcovú 
a Ondrejovú (Košice) a prvý-
krát sa stretla so Zabavní-
kovou z Lok. Košice. Pre-
hrala hladko 8:21 a 9:21. 
Nakladačku od Zabavníko-
vej dostala aj hráčka roka 

2006 Z. Orlovská (11;12). 
Pre Rebovú stretnutie bolo 
poučné. Súperka proti nej 
vyrukovala s úderom, na 
ktorý po celý zápas nevede-
la odpovedať a žiaden súper 
ho proti nej ešte nepoužil. 
Nebude však problém sa s 
tým vysporiadať. Rebová 
potešila vo štvorhre. Hrala 
ju s Balkovou ( L.Košice) a 
nie prvýkrát. Nečakane zdo-
lali pár Turzáková, Cibáko-
vá (L.Košice). V druhom sete 
košičanky mali 5 setbolov 
za stavu 20:15, aby Rebo-
vá siedmimi podaniami za 
sebou premenila posledné 
v úspešný mečbol. Vo finále 
podľahli páru Zabavníková, 
Ondrejová ( tiež L.Košice).

Prešov 10.3.2007 

V 45 ročnom trvaní sloven-
ského bedmintonu sa prvý-
krát konali oblastné majs-
trovstvá žiakov do 11 rokov 

– U 11. Konali sa v Prešove 
za účasti 22 chlapcov a 16 
dievčat. Hrali sa len dvoj-
hry. Z Klenovca štartovalo 
trio dievčat : Michaela Čaj-
ková, Ivana Lásková a Rena-
ta Surová. Dievčatá v tomto 
poradí skončili na prvých 
troch miestach. Dalo sa 
tušiť, že budú úspešné, ale 
že až tak, to nie! V Klenov-
ci naďalej pretrváva kríza 
v kategórii chlapcov. Zatiaľ 
netrénuje žiaden. Prvých12 
hráčov a hráčok z východnej 
i západnej skupiny postu-
puje na M SR, ktoré budú 
19. mája v Hrachove. Je na 
škodu, že klub z Hrachova 
ešte nenašiel odvahu vyces-
tovať na akcie von. Práve 
v tejto kategórii má nádej-
ných chlapcov a dievčatá. 
Ešteže ako poriadateľ môže 
postaviť na M SR jedného 
chlapca a jedno dievča.

Ivan Majorský

Oblastné majstrovstvá v bedmintone

Jediný gól, ktorý zaznamenal Svinčiak z pokutového kopu, 
na bodový zisk v zápase s Veľkým Blhom Klenovčanom 
nestačil

Tabuľka po 14. kole
1. Veľký Blh 14 11 0 3 34:8 33
2. Tomášovce 13 10 0 3 32:7 33
3. Mýtna 14 9 0 5 27:16 27
4. Olováry 14 7 3 4 34:31 24
5. Olováry 14 7 0 7 24:21 21
6. Hnúšťa 14 6 2 6 22:25 20
7. Nenince 13 5 4 4 20:15 19
8. Vinica 13 5 3 5 27:20 18
9. Sklabiná 14 5 2 7 25:29 17

10. Lubeník 13 5 1 7 18:31 16
11. H. Zalužany 14 5 1 8 17:32 16
12. Cinobaňa 13 3 2 8 17:30 11
13. Boľkovce 13 3 1 9 19:26 10
14. Klenovec 14 2 3 9 14:35 9

Pavel Ďurík/Michal Kňažek
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Zostatky na účtoch

BÚ VÚB 250.478,93 Sk
Káblová TV 815.729,13 Sk
Fondový účet BO 1.307,17 Sk
BÚ Dexia banka 776.470,66 Sk
Fond rozvoja bývania 234.508,12 Sk
Dexia sporenie 1,014.170,95 Sk
Dexia dotačný účet 51.277,15 Sk
SLS účet osobitného príjemcu 428,70 Sk

Spolu 3,146.846,83 Sk

Transfery

Krajský školský úrad 6,653.000,00 Sk
Školstvo prostriedky v hmot. núdzi 715.483,00 Sk
 štipendium 94.180,00 Sk
 školské potreby 110.500,00 Sk
 stravovanie 510.803,00 Sk
Rodinné prídavky 34.910,00 Sk
Komunitní pracovníci mzdy 374.693,00 Sk
VPP mzdy a materiál 682.733,00 Sk
Matričná činnosť 83.000,00 Sk
Voľby 51.000,00 Sk
Civilná obrana 3.000,00 Sk
Výstavba, ŽP, CD 94.000,00 Sk

Spolu 8,691.819,00 Sk

Prehľad hospodárenia - rok 2006
Rozpočet Skutoč. Plnenie

Podielové dane 14,674 16,346 111,39 %
Daň z nehnuteľ. 1,280 1,200 93,75 %
Ost. daň. príjmy 1,585 1,532 96,65 %
Daň. príjmy celkom 17,539 19,078 108,77 %

Kapitálové príjmy 100,00 65,00 65,00 %
Nedaňové príjmy 3,175 5,012 157,95 %

Vlastné príjmy 20,814 24,155 116,05 %

Bežné výdavky 21,049 21,827 103,69 %

Záverečný účet obce za rok 2006
Občianske združenie RODON Kleno-

vec

 ponúka

možnosť zapožičania literatúry

Zákony 2007
(zákony platné od 1.1.2007)

Daňové výdavky A-Z

Daňové zákony

Občianske zákony

Stavebné zákony

Životné prostredie

Zákony o spotrebných daniach

a ďalšie.

Literatúru si môžete osobne zapožičať
v kancelárii OZ RODON Klenovec, v suteréne 

MKS.

Veselé veľkonočné
sviatky želá

redakcia

O snežienke

Spod kríčka pozerá,
utešená nádhera.

Snežienka parádnica,
má ona bielučké líca.

Vystiera sa preťahuje,
aj slniečko ju miluje.
Z rannej rosy osušilo,

deň krásny jej pripravilo.

Vetrík šantí pohráva sa,
och snežienka ty si krása.

Pohráva sa  krehkou krásou,
zapletie sa do jej vlasov.

Pozvoľna sa dníček kráti,
mesiačik jej hlávku zláti.
Kríček dobrý pozor dáva,

už snežienka nám zaspáva.

Pavel Brndiar 


